
 
 
 
 
 
 

Nema vajde ni od premijera: Još jedni neuspešni razgovori 
 
 Nakon neuspešnih pregovora sa ministrom Verbićem 25. maja, čime je samo 
ispoštovana forma da do 1. jula počnu pregovori o realizaciji Sporazuma (čitaj, isplati 
jednokratne pomoći zaposlenima u prosveti)  i pismenog zahteva četiri sindikata 
premijeru da arbitrira,  juče u sredu 24. juna 2015. godine za 14 časova predsednici 
reprezentativnih sindikata obrazovanja su pozvani na razgovor u Vladu Republike 
Srbije.  
 Razgovorima  u Nemanjinoj 11. su prisustvovali  premijer Aleksandar Vučić, 
ministar prosvete nauke i tehnološkog razvoja Srđan Verbić, ministarka lokalne 
samouprave i potpredsednica Vlade  Kori Udovički, a u ime reprezentativnih 
sindikata: Jasna Janković (USPRS), Branislav Pavlović (SOS), Slobodan Brajković i 
Ranko Hrnjaz  (SPRS) i Tomislav Živanović (GSPRS „Nezavisnost“). Dakle, očekivalo 
se da će glavna tema biti  isplata (jednokratne) novčane  pomoći do kraja kalendarske 
godine na što se Vlada obavezala zaključivši Sporazum sa sindikatima (u ime Vlade 
potpisali su ga  ministar prosvete i potpredsednica Udovički), ali se ništa konkretno 
nije dogodilo.  
 Prema informacijama koje je izneo premijer „izgleda da je ipak rano govoriti o 
tome i ma koliko sindikalci insistirali na nekim konkretnijim brojkama, bez 
odobrenja MMF-a, a pre druge polovine avgusta, teško da ćemo saznati neke detalje“ 
saopštili su sinoć iz USPRS. „Premijer je ponovio da će prosvetni radnici biti prvi koji 
će osetiti povećanje plata“ rekao je neposredno nakon razgovora Ranko Hrnjaz, 
generalni sekretar SRPS-a i predsednik NSPRV i dodao da je premijer obećao („ne 
lipši magare do zelene trave“) povišicu prosvetarima u iznosu od 2 odsto veću nego 
drugim javnim delatnicima, odnosno da mogu očekivati povišicu od oko 4 odsto, ali 
ako se sa tim složi MMF.  
 Nakon što je premijer napustio razgovore, zbog drugih obaveza, sastanak je 
nastavljen sa resornim ministrom Verbićem i potpredsednicom Vlade Kori Udovički, 
dakle sa onima koji ni dosad nisu ni za šta pitani i koji su i nagovarali sindikate da 
traže prijem kod Aleksandra Vučića. Tema su bili platni razredi, na čemu su posebno 
insistirali predstavnici SRPS-a. „Zakon o platnim razredima trebao bi smanjiti 
nepravdu u sistemu plata  koje  se finansiraju  iz budžeta.  S obzirom da do sada 
nismo videli ni jedan predlog  Zakona,  niti smo bili pozivani da se uključimo u 
njegovu izradu,  (dobili smo  informaciju da će nacrt  biti  objavljen u prvoj polovini  
jula i da ćemo tada moći dati svoje primedbe)  ne možemo oceniti i da li će tako biti“ 
kaže Hrnjaz.  
 „Dobro je što Vlada i dalje ne odustaje od primene Zakona о javnoj upravi  
(platnih razreda) od 1. januara 2016. godine, mada je loše to što je  sada već  izvesno 
da će se Zakon uvoditi postepeno - u više  faza (u sledeće tri godine)“ kaže Hrnjaz.  

Novi Sad, Trg Slobode 3, tel: 021/6616-886, 025/420-093, 023/515-757   
e-mail: sindiso@sbb.rs, nsprv@open.telekom.rs, nsprv.zr@open.telekom.rs    

mailto:sindiso@sbb.rs
mailto:nsprv@open.telekom.rs
mailto:nsprv.zr@open.telekom.rs


 Što se tiče „školskih zakona“ koji treba da „ugledaju svetlo dana“ sa početkom 
nove školske godine ministar je potvrdio da je prva nedelja jula rezervisana za javnu 
raspravu o izmenama i dopunama Zakona o osnovama sistema obrazovanja i 
vaspitanja i da će „do 1. septembra biti usvojena najmanje četiri nova  zakona“ rekao 
je Verbić. 
 Elem, sva očekivanja i  od ovog sastanka sa premijerom su se raspršila „kao 
mehur od sapunice“, jer su prosvetari sve dalje od bilo kakvog materijalnog probitka, 
a obećanja i dosad je bilo više nego što je to moguće prosečnom prosvetaru 
apsorbovati, a na kraju krajeva izgleda da svi osim sindikalnih lidera znaju da se od 
obećanja ne živi. A koliko je i premijeru stalo da se Sporazum ispoštuje vidi se i po 
tome što je i pre kraja napustio sastanak. Imao je preča posla.  
 Sindikalni lideri (što stari, što skori penzioneri) su po običaju, već počeli da 
prete novim štrajkom već najesen, a da još nisu sanirali ni posledice tek okončanog 
„najdužeg „štrajka“ u istoriji srpskog obrazovanja“ i tako pokazali da su uporni u 
srozavanju srpske prosvete i prosvetarskog sindikalizma. Tako da ministar školski, 
dok čeka da ga pre ili kasnije Vučić rekonstruiše, može da mirno spava, jer je izvesno 
da je snaga sindikata otprilike kao i njegova moć u srpskoj Vladi. 
 Kolege pregovarači, zato vas molimo da nas više ne branite, jer je pitanje da li 
ćemo još jednu vašu bitku preživeti. Za vas smo sigurni da vi hoćete. 
 
 
Novi Sad, 25.06.2015.                                      Hadži Zdravko M. Kovač, gen. sekretar      


